
 
 

 

 

 

 

Mødedato: 13.6.23 

 

Mødetidspunkt: 17-19 

 

Sted: Mødelokale 117 – Rådhu-

set - Gothersgade 20 

7000 Fredericia 

 

Deltagere:  

 

Medlemmer: Belinda Møller Videsen, Maria Sloth Andersen, Bente Rasmussen, 

Børge Larsen, Dorte S. Jensen, Søren Larsen, Louis Axel Lindholm, Christian Jacob-

sen 

 

Suppleant:  

 

Forvaltningen: Knud Bjorholm Johansen, Henriette Korf Graversen, Ellen Marie Fon-

vig 

 

Afbud: Jonas Strarup Christensen, Brian Sørensen 

 

 

 

 

 

Dagsorden 

 

 1. Godkendelse af dagsorden (1 min) 

 

Beslutning: Godkendt 

 

 2. Godkendelse af referat (1 min) 

Bilag 1: Referat fra mødet d. 11.april 

 

Beslutning: Godkendt 

 

 3. Personlig stedfortræder for Christian Jacobsen (1 min) 

DH har udpeget Gitte Olander som personlig stedfortræder for Chri-

stian Jacobsen. 

 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 

 

 4. Tilgængelighedspunkter Noget Nyt? – gensidig orientering (10 min) 

HANDICAPRÅDSMØDE                                                                                
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o Midtbystrategien – Knud orienterer: Der er intet nyt siden sidst 

  Beslutning: orientering taget til efterretning. 

 

o Status på planlægning af byvandring – Børge orienterer: Der er intet 

nyt siden sidst. 

 

Beslutning: orientering taget til efterretning. 

 

o Kort orientering omkring beslutning vedrørende tilgængelighedspul-

jen. – Henriette orienterer: tilgængelighedspuljen er nedlagt i forbin-

delse med budget 2023.  

 

  Beslutning: orientering taget til efterretning. 

 

Parkering – Belinda orienterer: Ang. forespørgsel om mulighed for 

invalideplads. Der kan ansøges hos kommunen omkring etablering 

af invalideplads, men ikke til enkeltpersoner.  

 

 Beslutning: orientering taget til efterretning. Vej og Park vil undersøge 

nærmere. 

   Svar fra Vej og Park:  

Regler om handicapparkering kan findes På kommunens hjemmeside 

ved at søge på ”handicapparkering”  

Her forefindes der ligeledes en selvbetjeningsløsning: ”Ansøgning om 

handicapparkeringsplads på offentlig vej og privat fællesvej”. Link til reg-

ler om parkering samt ansøgning om handicapplads: https://www.frede-

ricia.dk/parkering  

 

o Vej og Park melder: 

Der etableres ledelinje i I-2 sten på Nørrebrogadestrækningen i vestsiden 

fra Vesterbrogade til Indre Ringvej. – Der skal laves cykelsti i begge sider, 

hvor der lægges ledelinjer i den ene side. Forventes færdigt i 2024 

Derudover er der blevet etableret et forsøg med ledelinje i nærheden af 

Søndermarkskirken på Prangervej.  

 

        Beslutning: Orienteringerne taget til efterretning.  

 

Derudover efterspørges der tov mellem stolperne på havfruefløj-

terne.  

Svar fra Vej og Park efter rådsmødet: Det tidligere system med kranse 

og snore viste sig at være i dårligere stand end forventet da de skulle 

https://www.fredericia.dk/parkering
https://www.fredericia.dk/parkering
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monteres. I stedet sættes et helt nyt system op med flydeflåd og flydetov. 

Det vil stå klart i uge 25. 

 

 

 5. Hjælpemidler – Oplæg v. Renata Sloth Carlsen (25 min)  

Leder for Hjælpemidler og Kommunikation Renata Sloth Carlsen delta-

ger og vil fortælle om afdelingens opgaver i relation til handicapområ-

det. Det vil være muligt at stille spørgsmål og drøfte området med Re-

nata  

 

Beslutning: Orientering taget til efterretning. Renata undersøger fore-

spørgsler fra Handicaprådet.  

 6. Første udkast af analyse af den permanente løsning for Frede-

riksodde Skole – Input ønskes fra Handicaprådet Oplæg v. Else Marie 

Holm (30 min) 

I forbindelse med prioritering af anlægsmidler på skoleområdet beslut-

tede Byrådet den 6. september 2021, at der skal udarbejdes en samlet 

analyse af specialtilbud i Fredericia Kommune med særligt fokus på ka-

pacitetsbehov og pædagogiske læringsmiljøer. Formålet med analysen 

er at beskrive forskellige muligheder for en permanent løsning på Fre-

deriksodde Skoles kapacitetsudfordringer.  

 

Rammerne for analysen er beskrevet i et kommissorium, der blev drøf-

tet i Handicaprådet den 18. august 2022 og efterfølgende blev godkendt 

af Børne- og Skoleudvalget den 28. august. Her fremgår det blandt an-

det, at der er fire mulige matrikler i spil: Nørre Allé, Indre Ringvej, Krog-

sager og Bygaden.  

 

Der er nu udarbejdet et første udkast af analysen, hvor fordele og ulem-

per forbundet med de forskellige løsninger for en permanent løsning 

for Frederiksodde Skole er beskrevet (vedlagt som bilag). På baggrund 

af første udkast af analysen besluttede Børne- og Skoleudvalget den 16. 

maj 2023, at Afdeling A skal vedblive med at være placeret på Indre 

Ringvej, og afdeling C og D skal blive på Nørre Allé, samt at renovering 

af afdeling A, C og D skal ske i forbindelse med renoveringen af almen-

skolen på de to matrikler, jævnfører den politisk prioriterede rækkefølge 

af skolerenoveringer.  

 

I den videre dialog med centrale interessenter er der derfor fokus på at 

indhente inputs og perspektiver, der kan kvalificere analysegrundlaget 

for Krogsager og Bygaden, så der efterfølgende kan træffes en beslut-

ning om den permanente løsning for Afdeling B. 

 

Bilag 2: Udkast til analyse for Frederiksodde skole 
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Beslutning: Orienteringen taget til efterretning, og input givet fra Han-

dicaprådet. 

 

 

 7. Opfølgning på netværksmøde med Udsatterådet den 6.juni 

(5min) 

 

Belinda orienterer: Mødet er blevet rykket til 29.august.  

 

Kommende netværksmøder: 

 

- Tirsdag den 26. september kl. 17.30 -19.30 – vært Seniorrådet, der 

både står for dagsorden, mødested og forplejning. 

 

    Beslutning: Orientering taget til efterretning 

 

 

 8. Budgetopfølgning (10 min)                                                                                

Den 15.maj var Seniorrådet og Handicaprådet inviteret til fælles oriente-

ring om kommunens kommende budgetlægning. Økonomichef Rune 

Helms gav på mødet en indføring i de materialer, som byrådet er blevet 

præsenteret for som afsæt for årets budgetlægning, og gennemgik 

Benchmarktal fra KL og Indenrigs- og Sundhedsministeriet.  

 

Bilag 3: Benchmark mulighedsrum - oplæg fra fællesmødet mellem Han-

dicaprådet og Seniorrådet15.maj 2023 

  

  

 Søren Larsen orienterede fra fællesmødet.  

 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 

 

 9. Nyt emne: Børneområdet (10 min)   

Drøftelse af aktuelle emner til kommende møder i Handicaprådet. 

På sidste rådsmøde blev det foreslået at der fremadrettet kommer 

mere fokus på børneområdet. På dette møde kan der komme forslag til 

emner der kan tages op i Handicaprådet. 

 

Beslutning: Der ønskes besøg fra Familieafdelingen 1 gang årligt. Emner 

der ønskes belyst; 

-Udgiftspres  

-tvangs-bortadoptioner 
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Chef for Familie og Børn, Lone Grangaard Lorenzen inviteres til næste 

møde 

 

 

 10. Fast punkt: Nyt fra de politiske udvalg v. Søren Larsen og Louis 

Lindholm (10 min) 

Vedr. plejehjemmene Stævnhøj og Othello: De seneste tilsynsbesøg på 

Othello og Stævnhøj var positive.  

  Beslutning: Orientering taget til efterretning 

 

Link til referater: Dagsordner og referater | fredericia.dk 

 

 11. Fast punkt: Nyt fra forvaltningen (10 min) 

o Udvidet tilbudsvifte fra Pro-aktiv – aktivitets og beskæftigelsestilbud 

til Botilbuddene. – Henriette foreslår at Holger Torp inviteres til at 

give en status på næste møde i Handicaprådet. 

Beslutning: Orientering taget til efterretning - Handicaprådet ønsker at 

Holger Torp, Voksen og handicapchef, Botilbud og Handicap, inviteres til 

næste møde for at give en status på området. Der inviteres fremadrettet 

en gang årligt til deltagelse på rådsmødet, hvor der gives en status på 

området 

o Ny leder for STU – Nina Julie Risberg er ny konstitueret leder på STU-

Fredericia. 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 

o Ny leder på Nova – Der er ved at blive rekrutteret en ny leder 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 

o Status på lukningen af Kompetencekollegiet – Den sidste borger er 

fraflyttet Kompetencekollegiet. Flere af de tidligere borgere har haft 

behov for at flytte til et nyt botilbud stedet for i egen bolig. 

Beslutning: Orientering taget til efterretning 

 

 12. Evt. (5 min) 

                                Husk at skrive under på underskriftsark  

 

                  Beslutning:  

- Forvaltningen bedes undersøge regler for mødediæter for politikere der       

deltager på rådsmøder. 

https://www.fredericia.dk/politik/byraad-udvalg/dagsordner-referater
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- Handicaprådet ønsker at godkendelsesproceduren af referatet ændres til 

´Godkendt efter 14 dage efter modtagelse i Handicaprådet´, såfremt der ikke 

er modtaget rettelser til referatet.  

 

Beslutning: Referatet godkendes senest 14 dage efter modtagelse, såfremt 

der ikke er modtaget rettelser.  

 

 

 

 

 


